
 
 
 

  

  

 

  MUISTIO 
 
 
Pararatsastuskomitean kokous    03/2023 

Aika: 4.12.2023 klo 18- 19.30  
Paikka: Teams 
Läsnä: Eeva Kaartinen, pj 
 Mia Honkavuori 
 Leena Niemistö poissa 
 Tanja Sellman- Rauhamäki 
 Marika Ylitolva  poissa 
 Maritta Enqvist 
 Jonna Aaltonen poissa 
 
 Osmo Metsälä, SRL hallituksen edustaja poissa 
 Riikka Pyykkö, Menestyvä pararatsastus -työryhmän edustaja  poissa 
 Salli Saarela, SRL sihteeri poissa 
 
 
Käsiteltävät asiat 
 

1. Kokouksen avaus 

• Valitaan kokoukselle sihteeri 

• Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 18.01 
 

 
2. Edellisen 02/23 pöytäkirjan hyväksyminen 

• Päätös; hyväksytään pöytäkirja 
 

3. Koulutusasiat 

• pararatsastuksen kouluttajakoulutus → hakua ei ole vielä avattu (4.12.23) 

• Riikka kysyy: olisiko hyvä käydä (v. 2024 aikana?) läpi koko koulutustarjonta 
sen kannalta miten pararatsastus (kaikki lajit, erityistä tukea tarvitsevat 
ratsastajat) tulee ottaa huomioon erilaisissa koulutuksissa. Tämä yksi 
Menestyvä pararatsastus -työryhmän ehdotus. 

• Muilla lajiliitoilla esimerkiksi kaikissa valmentajakoulutuksissa on osio 
soveltavasta / erityistä tukea tarvitsevien urheilijoiden valmentamisesta. 
➔ sovittiin, että palataan tähän seuraavassa kokouksessa 

 
4. Special Olympics- toiminta/ Maritta 

• Vuodenvaihteessa tilastot Paralympiakomiteaan. Henkilöryhmät/luvut 
toimitetaan kattojärjestölle. Lukujen perusteella määräytyy kilpailupaikkojen 
määrät.  

• Harjuun sovittu mestaruudet 21-22.9.2024 
 
 

5. Vammaisjärjestöt/ Leena 



 
 

• Paralympiakoitean talli/seurahakuri → onko ajan tasalla vai puuttuuko 
aktiivisia? Leena tekee päivityksen FB-ryhmään, jotta ratsastajat 
tarkistaisivat omat tallinsa. Paralympiakomiteassa Lauri Jaakkola päivittää ko 
sivun tietoja. 

 
6. Aluetoiminta, seura- ja aluekilpailut 

• Aluetason kisat Ypäjälle ehdotettuna, ei julkaistuna Kipassa 
     8.-9.6.2024 ja 1.9.2024 

 
 

7. Kansalliset ja kansainväliset kilpailut, ranking, kilpailuohjelmat 

• Kipassa kutsut julkaistu 
 
 

8. Aluetoiminnan kehittäminen 
 

• Teams – tapaaminen 30.11.2023 
➢ 8 osallistujaa (5 +3) 
➢ keskustelua käyty kyselyn järjestämisestä 
➢ aluevalmennukset puheissa -> yhdistämismahdollisuus? Esim yhteisiä 

valmennusvkonloppuja, matalankynnyksen leirejä myös uusille 
harrastajille. Muutamia mahdollisia paikkoja tunnistettu; Huittinen, 
Sappee, Marttila 

➢ Kilpailutoiminnasta paljon keskustelua mm virallisen luokan 
statuksesta 

• Alueiden tapaaminen; 
➢  Osallistuminen 26.-27.1 Härmän kuntokeskus → Eeva jatkaa 

selvittämistä 
➢ Perjantaina pararatsastusosuus  

 
Riikka: aluevastaavat suunnittelevat kyselyä ratsastajille. Viime kevään kyselyyn 
vastasi 20 ratsastajaa, joten kannattaa tutustua sen kyselyn vastauksiin ja 
hyödyntää jos on hyödynnettävissä. 
 

9. Tuomaritoiminta ja -koulutus 

• ei kommentoitavaa/EEVA 
 

10. Sääntöasiat 

• SRL Sääntövaliokunnan kokous 18.12.2023 klo 17/ OSMO, EEVA 

• Riikka: Menestyvä pararatsastus -työryhmän ehdotus oli että  
1. lajisäännöt ovat parakouluratsastuksen säännöt ja  
2. SRL laatii kaikkia lajeja koskevan luokittelusäännön.  
Voin olla mukana luokittelusäännön laatimisessa. Tukea kannattaa kysyä 
myös Paralympiakomitean Katja Saariselta. 

• Hämeen alue toivoo kaikille avointa mutta etenkin parakouluratsastuksen 
sääntökoulutusta kun säännöt vahvistettu. Eeva ottaa työn alle. 

 
 

11.  Loppuvuoden 2023 toimintasuunnitelma 

• Pararatsastuksen lajiseminaari - Suomen Ratsastajainliitto ry (ratsastus.fi) 
➢ Komitea esittäytyy; kuka, mikä tausta/linkitys pararatsastukseen, rooli 

komiteassa, se tärkein ”oma innoittaja” komiteassa 
toimimiseen/toimimisessa. Muuta, mitä? Max 3 minuuttia/hlö 

https://tapahtumat.ratsastus.fi/tapahtumat/pararatsastuksen-lajiseminaari-2/


 
 

➢ Luokitteluasiaa; Katja Saarinen, Paralympiakomitea 
  

11. Kilpailuasiat 

• Aluemestaruussääntöpäivitys käynnissä 

• Tiedossa olevat kilpailut 2024?? 
 
 

13. Luokitteluasiat 

• Ypäjä 26.-27.1.2024 
 

14. Materiaalit  

• Pararatsastusopas; Emmi Kupiainen lähettänyt Eevalla sähköpostin 20.11.23 
liittyen muihin kuin parakouluratsastukseen. 

➢ SO – puolella mukana esteratsastus, joka taitotason mukainen 
luokitus 

➢ Askellajin kv- sääntöihin tullut maininta pararatsastajista mutta 
sääntöihin tulossa tarkennuksia. 

➢ Vikellys- ”soveltava vikellys”, Veera Häkkila, Oulu. Maritta kontaktoi. 
➢ Valjakko; Mari Varonen ja Heidi Manninen kiinnostuneita lajista → 

promoottoreiksi lajille.  
 

• Termistö/Ressu 
➢ Hyvä läpikäynti tehtynä ja termistöä avattu. Sovitaan, että Ressu on 

yhteydessä Kati Hurmeen SRL.n. 

• Riikka: voisiko SRL tiedotukselta kysyä, milloin ehtisivät päivittää www-sivuja 
koskien parakouluratsastusta (laji) ja pararatsastusta (kaikki lajit, erityistä tukea 
tarvitsevat ratsastajat) 

➔ sovitaan,että Eeva kysyy Sallilta 
 

15. Seuraava kokous;  

• 11.1. 2024 klo 19 Teams 
 
 
16. Muut asiat 

 

• Yhteistyön tiivistäminen STORYn (seuratoiminta) ja TAJUn (tallitoiminta) kanssa.  
➢ Ressu? 

 

• APUVÄLINETYÖRYHMÄN TOIMINTATAVAT  
➢ Riikka: juttelin Paralympiakomitean Katja Saarisen kanssa. ”On olemassa 

kansallisen tason prosessi, jos urheilija ei ole tyytyväinen luokittelijan 
päätökseen koskien mm. apuvälineitä. Olisiko parempi viitata säännöissä siihen 
prosessiin? Komitealla tai apuvälinetyöryhmällä ei sitten olisi roolia tässä 
tilanteessa.” → pyydetään Katjaa kertomaan prosessista lajiseminaarissa. 

➢ Komitean ja SRL hallituksen kannattaa varmaan rauhassa pohtia. → sovitaan, 
että Eeva juttelee Osmon kanssa missä mennään tämän kanssa. 

 
 
17. Kokouksen päättäminen 
  

• Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 19.22 
 
 


